
 

 



 

 

 

 



Úvodní slovo starostky OSH Liberec 

 

Vážené dámy, vážení pánové, vážené hasičky, vážení hasiči, 
 
Po delší odmlce jsme pro Vás připravili další číslo Zpravodaje, v tomto roce 
Zpravodaj č.1/2021. 
Dovolte mi úvodem, abych se Vám v krátkosti představila. Většina z Vás mě zná jako 
administrativní pracovnici Okresního sdružení hasičů Liberec, kde pracuji od roku 
2010. 
 
Dne 16.9.2020 jsem na Shromáždění delegátů sborů ve Všelibicích byla zvolena 
starostkou Okresního sdružení hasičů Liberec. Současně zastávám funkci první 
náměstkyně starostky Krajského sdružení hasičů Libereckého kraje a rovněž funkci 
starostky sboru dobrovolných hasičů Chrastava. 
 
Díky koronavirové situaci, která nás všechny zasáhla, jsme nemohli naši hasičinu 
vézt tak jak jsme byli zvyklí. Výkonný výbor ani odborné rady nemohly zasedat, ale 
důležité věci, kterých bylo potřeba vyřešit jsme řešili přes emaily nebo online.  
 
První Výkonný výbor se sešel 5.5.2021. Jednání probíhala v souladu se schváleným 
plánem práce. K jednání Výkonného výboru jsou jednou za dva měsíce přizváni také 
instruktoři okrsků. Ti nás informují, jak se jim v okrsku daří, jaké pořádají soutěže, 
výročí či různé jiné akce. Odborné rady se scházely dle potřeby a o své činnosti Vás 
seznámí ve svých zprávách, které si do Zpravodaje připravily. V letošním roce jsme 
zrušili SDH Podhora a ve fázi rušení je též sbor Vítkov, který již několik let 
nevykonává žádnou činnost a ani neprovedl přeregistraci. Okresní sdružení hasičů 
Liberec po zrušení těchto dvou sborů bude mít 96 sborů. Stav členské základny k 
1.10.2021 činí celkem 5 089 členů z toho 1 241 dětí od 3 do 18 let. 
 
Budou se rozjíždět Valné hromady sborů a to od listopadu 2021 až do ledna 2022 a 
poté budou probíhat Valné hromady okrsků. Pokud jste díky koronavirové situaci 
neuskutečnili Valnou hromadu za rok 2020 bylo by dobré na Valné hromadě 2021 
předložit také zprávy za rok 2020 a schválit Usnesení za rok 2020. Podklady Vám 
budou předány po schválení materiálů, které budou předloženy na Shromáždění 
starostů OSH v Přibyslavi. 
S podrobnější zprávou OSH Liberec Vás seznámím na Shromáždění představitelů 
sborů. 
Závěrem bych Vám všem chtěla moc poděkovat za pomoc, kterou jste jakýmkoliv 
způsobem vykonávali při koronavirové situaci. 
 
Přeji vám mnoho hasičských a osobních úspěchů a v této době zejména hodně 
zdraví. Poděkování patří také paní Věře Nutilové, která se podílela na přípravách 
tohoto Zpravodaje. 

 
Renata Šimíková 

 
 

 



Poděkování odstupujícímu VV KSH 
 
Výkonný výbor Krajského sdružení hasičů, který pracoval v letech 2015 – 2020 se 
sešel ve Škodějově v Libereckém kraji. Tato malá vesnička s 52 obyvateli je součástí 
Obce Příkrý. Není tajemstvím, že ve Škodějově je v SDH více členů než obyvatel, 
v současnosti se jejich počet ustálil na čísle 68. 
„Nacházíme se v budově bývalé školy, kterou si hasiči upravili, mají jí od obce 
pronajatou a provozují v ní malou hospůdku. Zdejší hasiči jsou lidé, kteří jsou jedním 
slovem pilní jako včeličky, během let si vybudovali cvičiště, pečují o jeho okolí stejně 
jako okolí bývalé školy a také zbrojnici, která se skládá ze dvou částí, té původní a 
přístavby z roku 2018,“ uvedl v úvodu jednání Čestný starosta OSH Semily Miloslav 
Miksánek. Dodal současně, že mladí hasiči ze zdejší obce se připravují  a soutěží za 
nedaleké SDH Roprachtice, kam pravidelně docházejí.  
 
Zprávu o činnosti odstupujícího VV KSH přednesla starostka OSH v Liberci  Renata 
Śimíková. 
„Výkonný výbor KSH po celé pětileté období úzce spolupracoval s Krajským úřadem 
zejména v oblasti dotačních titulů. Naší snahou byla pomoc při zajišťování finančních 
prostředků pro pobočné spolky. Liberecký kraj nás vždy morálně a zejména finančně 
podporoval a to i nad rámec Dotačního titulu z fondu požární ochrany. Díky tomu 
jsme byli schopni do okresů Jablonec nad Nisou, Semily, Česká Lípa a Liberec 
pořídit například požární stříkačky Rosenbauer FOX 4. 
Každoročně probíhala postupová kola jak v Plamenu tak v soutěžích v požárním 
sportu. Začali jsme pořádat krajskou soutěž TFA, tradicí se stal Festival přípravek, 
krajské setkání zasloužilých hasičů a vyhodnocení soutěže Požární ochrana očima 
dětí. V rámci Libereckého kraje jsme pořádali a stále pořádáme pravidelná školení 
rozhodčích požárního sportu a mládeže, školení hospodářů a revizorů účtů. 
Každoročně probíhalo setkání hasičských sportovců reprezentujících republikové a 
světové soutěže u hejtmana libereckého kraje,“ připomněla Renata Šimíková.  
 
Za výjimečný považuje VV KSH Liberec rok 2018, kdy v úzké spolupráci HZS kraje 
bylo uspořádáno Mistrovství ČR v požárním sportu dobrovolných a profesionálních 
hasičů a Mistrovství ČR dorostu ve výstupu na cvičnou věž. „Disciplína byla řešena 
netradičně, věže byly postaveny uvnitř Liberecké arény. Vyvrcholením roku se staly 
oslavy 100 let vzniku Československa. Na slavnostním jednání na Krajském úřadě 
byli vyznamenáni dlouholetí členové a spolupracovníci Pamětní medailí. Úspěchů 
jsme dosáhli v anketě Dobrovolní hasiči roku, měli zástupce mezi studenty Univerzity 
dobrovolného hasiče a rovněž jsme zorganizovali Krajský ples dobrovolných hasičů. 
V těchto aktivitách budeme nedále pokračovat. Ke dni 31.12. 2020 mělo Krajské 
sdružení hasičů Libereckého kraje 15 874 členů,“ upřesnila Renata Šimíková. 
 
Za činnost v uplynulém pětiletém období poděkovala přítomným současná starostka 
KSH Jiřina Brychcí. „Vážím a děkuji za práce každého jednotlivého člena, odborných 
rad, výkonného výboru. Vážím si spolupráce a podpory Libereckého kraje, HZS, 
podpory a pomoci měst, obcí a dalších spolupracujících subjektů. Coby nově zvolená 
starostka KHS se těším na spolupráci nejen s nově zvolenými orgány jednotlivých 
OSH a kraje, ale také s jednotlivými SDH.“ 
Jednání VV KSH pozdravila a za práci poděkovala starostka města České Lípy Jitka 
Volfová a starostka města Semily Lena Mlejnková. Shodně uvedly, že si velice váží 
činností hasičů, práce s mládeží ve sborech, úspěchů v požárním sportu a významné 



činnosti při zmírnění následků pandemie Covid – 19. Vedoucí aktivu Zasloužilých 
hasičů kraje Pavel Vejnar mj. navrhl, aby při výběru na titul Zasloužilý hasič nebylo 
zapomínáno na ženy s tím, že v tomto případě by mohl pomoci nově zvolený VV 
KSH. Karel Boháč, vedoucí odborné rady historie a muzejnictví hovořil o hasičských 
praporech a jejich prezentaci na veřejnosti. V té souvislosti pozval na historicky první 
setkání praporů okresu Liberec, které proběhne ještě v tomto roce. 
V závěru jednání byly předány účastníkům poděkování včetně drobného dárku. 
 

 
 

 

 



Složení Výkonného výboru a odborných rad na období 2020 – 2025  
 
Starostka Renata Šimíková 
1. náměstek pan JUDr. Vladimír Maxa (SDH Vesec) 
2. náměstek pan Jan Hazi (SDH Krásná Studánka) 
Členové: 
Libuše Čálková (SDH Bílý Kostel) 
Věra Stříbrná SDH (Pertoltice) 
Lebeda Zdeněk (SDH Všelibice) 
Josef Kokta (SDH Frýdlant) 
Bc.Martin Ressl (SDH Český Dub) 
Mgr. Vladimíra Erbanová (SDH Višňová) 
Šárka Rainerová (SDH Pilínkov) 
Vojtěch Malec (SDH Karlinky) 
Pavel Exner (SDH Pilínkov) 
Karel Boháč (SDH Vesec) 
 
Okresní kontrolní a revizní rada  
Předseda : František Malý (SDH Lites) 
Členové: 
Věra Nemešová (SDH Vesec) 
Jiřina Němcová (SDH Raspenava) 
Jana Pilnáčková (SDH Vesec) 
Edita Soukupová (SDH Pertoltice) 
  
 Okresní odborná rada mládeže  

Vedoucí: Mgr.Vladimíra Erbanová (SDH Višňová) 
Členové:  
Mgr. Anna Sedláčková (SDH Vesec) 
Vladimír Židlický (SDH Chrastava) 
Petra Svačinková (SDH Růžodol I.) 
Pavlína Dlasková Hoření (SDH Příšovice) 
Aleš Kneř SDH (Český Dub) 
Milan Kneř (SDH Dolní Řasnice) 
Josef Lebeda (SDH Všelibice) 
Vojěch Malec (SDH Karlinky)       
Šárka Rainerová (SDH Pilínkov) 
Kateřina Macounová (SDH Pěnčín) 
Josef Kokta (SDH Frýdlant) 
 



Okresní odborná rada hasičských soutěží 
 
Vedoucí: Šárka Rainerová (SDH Pilínkov) 
Členové:  
Libuše Čálková (SDH Bílý Kostel) 
Zdeněk Čálek (SDH Bílý Kostel) 
Pavel Exner (SDH Pilínkov) 
Vít Hradec (SDH Karlinky) 
Aleš Kneř (SDH Český Dub) 
Jana Kovaříková (SDH Vesec) 
Ladislav Iker (SDH Radimovice) 
Josef Kokta (SDH Frýdlant) 
 
Okresní odborná rada prevence 
Vedoucí : Vojtěch Malec (SDH Karlinky) 
Členové:  
Pavel Exner (SDH Pilínkov) 
Milan Gőtz (SDH Kunratice) 
Michal Scheidl (SDH Minkovice u Frýdlantu) 
Petr Tlach (SDH Mníšek) 
 
Okresní odborná rada represe 
Vedoucí: Pavel Exner (SDH Plínkov) 
Členové: 
Josef Hazi (SDH Krásná Studánka) 
Bohdan Kvapil (SDH Stráž nad Nisou) 
Ladislav Košek (SDH Příšovice) 
Oldřich Laufke (SDH Český Dub) 
Jan Mach (SDH Bílý Kostel) 
Dis. Stanislav Socha (SDH Frýdlant) 
 
Okresní odborná rada historie a muzejnictví 
Vedoucí: Karel Boháč (SDH Vesec) 
Členové: 
Petr Celba (SDH Frýdlant) 
Jaroslav Čermák (SDH Všelibice) 
Miroslav Pivoňka (SDH Chrastava) 
 



 

Usnesení ze VI. sjezdu SH ČMS ze dne 9. 7. 2021 

VI. sjezd SH ČMS na svém jednání mimo jiné zhodnotil období od V. sjezdu, 
zejména ty úkoly, které byly obsaženy v „Programu činnosti SH ČMS do 2020“, jakož 
i celý vývoj sdružení v celém uplynulém pětiletém období. VI. sjezd zvolil nové 
výkonné a kontrolní orgány SH ČMS a schválil změnu stanov SH ČMS v Čl. 
37. S přihlédnutím k aktuální situaci ve sdružení, stavu celé organizační struktury a 
potřebě jejího dalšího zkvalitňování s cílem splnění stanovených úkolů a vytvořením 
těch nejlepších možných podmínek pro další činnost SH ČMS, přijímá VI. sjezd SH 
ČMS, 

toto usnesení: 

1. SCHVALUJE: 
2. a) zprávu o činnosti SH ČMS do VI. sjezdu SH ČMS vč. zapracování dodaných 

připomínek 
3. b) zprávu Ústřední kontrolní a revizní rady za uplynulé volební období 2015 až 

2021 
4. c) zprávu mandátové, volební a návrhové komise VI. sjezdu SH ČMS 
5. d) změnu stávajících stanov SH ČMS, Čl. 37, odst. /5/ spočívající v nahrazení 

stávajícího textu, textem novým ve znění „Shromáždění starostů“. Zbývající text 
odst. /5/ zůstává beze změn 

6. e) udělení titulu Čestný starosta SH ČMS Janu Slámečkovi 
7. f) udělení titulu Čestný náměstek starosty SH ČMS Lubomíru Janebovi 
8. g) usnesení VI. sjezdu SH ČMS 

1. ZVOLIL: 
2. a) do funkce starosty SH ČMS: Ing. Moniku Němečkovou 
3. b) do funkce náměstků starosty SH ČMS: Ing. Jana Aulického, Josefa Bidmona, 

Bc. Richarda Dudka, Dis., Ing. Zdeňka Nytru, Ing. Jaroslava Salivara, Danu 
Vilímkovou 

4. c) za členy výkonného výboru SH ČMS: Bc. Josefa Orgoníka, Oldřicha Lacinu, 
Ing. Jiřího Žižku, Aloise Mináře, Jiřího Hence, Ing. Jiřinu Brychcí, Ivana Krause, 
Josefa Bidmona, Jana Slámečku, Ing. Bc. Tomáše Letochu, Romana Máchu, 
Jaromíra Polanského, Stanislava Kotrce 

5. d) do funkce předsedy ÚKRR: Ing. Jana Bochňáka 



6. e) za členy ÚKRR: Ing. Karla Barcucha, Růženu Maděrovou, Ing. Pavla Lamoše, 
Bc. Pavlu Veselou Kaňkovou, Jaroslava Říhu, Františka Malého, Dagmar 
Bittnerovou, Ing. Josefa Dvořáka, Vladislava Štefla, Ing. Bohuslava Bieglera, Ing. 
Jana Tichého, JUDr. Jiřího Gavlase 

III.   BERE NA VĚDOMÍ změnu stanov SH ČMS schválenou Shromážděním starostů 
OSH na svém zasedání dne 22. dubna 2017 a mimořádného Shromáždění starostů 
OSH per rollam dne 15. 12. 2020 

a. UKLÁDÁ:1) shromáždění starostů OSH: 
b. a) Projednat a schválit „Program činnosti SH ČMS do roku 2025“ do konkrétních 

cílů a postupů s časovým termínem jejich kontroly nebo splnění 

 TERMÍN: říjen 2021  

2) výkonnému výboru SH ČMSa) projednat průběh VI. sjezdu SH ČMS, vyhodnotit 
diskusi a o řešení přednesených připomínek informovat shromáždění starostů OSH 

a. b) připravit pro jednání shromáždění starostů OSH dokument „Program činnosti 
SH ČMS do roku 2025“    TERMÍN: září 2021 

3) sborům dobrovolných hasičů, okrskům, OSH a KSH 

a) rozpracovat do svých podmínek „Program činnosti SH ČMS do roku 2025“ 

 TERMÍN: prosinec 2021 až březen 2022 

4) delegátům VI. sjezdu SH ČMS 

a. a) informovat ve svých KSH, OSH, okrscích a sborech dobrovolných hasičů o 
sjezdovém jednání. Vysvětlovat přijaté cíle a úkoly a napomáhat funkcionářům 
celé organizační výstavby sdružení v jejich realizaci. 

b. b) být příkladem ostatním členům sdružení v konkrétní realizaci cílů VI. sjezdu SH 

ČMS 

  



Vedení SH ČMS na roky 2020 – 2025 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 



Zpráva o činnosti Odborné rady mládeže OSH Liberec 

Činnost odborné rady a mladých hasičů výrazně ovlivnila nepříznivá koronavirová 
situace. Poslední soutěže proběhly na podzim 2019, několik setkání se uskutečnilo 
přes prázdniny a v září roku 2020. Poté až do jara bylo opět po soutěžích. Od února 
2021 jsme netrpělivě sledovali situaci a těšili se, kdy budeme moci konečně pořádat 
soutěže. Několikrát se upravoval rozsah soutěží, ale nakonec jsme se dočkali. V 
druhé polovině dubna došlo k rozvolnění epidemiologických opatření a mladí hasiči 
se mohli začít scházet ke sportovní přípravě (rodiče dávali Čestné prohlášení, že 
jejich dítě bylo negativně testováno, popř. některé SDH prováděly testy samy). 

10. května 2021 proběhla Okresní odborná rada mládeže, hned po ní Krajská rada 
mládež. Do té doby jsme pracovali formou videokonferencí, popř. emailovou 
komunikací.  

Na OORM byly řešeny termíny nastávajících soutěží, které musely být nazývány 
sportovní příprava. Obvodová kola proběhla 22. 5. ve Frýdlantu a v Liberci -
 Karlinkách. Soutěž ve Frýdlantu se konala na hasičském cvičišti a v kempu (štafety). 
Ve Frýdlantu, v obvodě Liberec byly štafety na Městském stadionu a požární útoky 
v Karlinkách. Organizátoři museli dodržet předpisy dané výjimkou, tzn. jednotlivá 
družstva mladých hasičů přijížděla postupně, soutěžila a opět odjela. Nebyly tedy ani 
nástupy ani vyhodnocení, družstva se buď vůbec nepotkala nebo se míjela. Výsledky 
se vedoucí dozvěděli dodatečně. V obvodě Český Dub se do soutěže Plamen zapojil 
pouze SDH Zdislava. Jejich družstvo starších a mladších žáků si zasoutěžilo 
v obvodě Liberec. Zde je na místě velké poděkování organizátorům soutěží, 
vedoucím a rozhodčím. Akce musely probíhat za dodržení bezpečnostních opatření, 
vedoucí odevzdávali Čestná prohlášení rodičů o testování, museli zajistit dodržování 
rozestupu apod. 

Postupující do okresního kola:  

ml. žáci - Višňová, Frýdlant, Karlinky, Vesec, Zdislava  

st. žáci – Frýdlant, Pertoltice, Karlinky, Dlouhý Most, Zdislava 

29. 5. se konalo Okresní kolo Plamenu a Dorostu. Štafety se opět běhaly na 
Městském stadionu, požární útoky v Karlinkách. V hasičské zbrojnici v Karlinkách 
psali dorostenci „oblíbené“ testy. V družstvech dorostenek soutěžila děvčata z SDH 
Karlinky, Dlouhý Most, Frýdlant, Krásný Les, Hodkovice nad Mohelkou. V družstvech 
dorostenců byli přihlášeni chlapci z Karlinek a Radimovic, proto měli zajištěný postup 
přímo do krajského kola. Velkým zpestřením pro soutěžící byl na cvičišti v Karlinkách 
stánek BESIP, který zajistil vedoucí Rady prevence Vojtěch Malec.  

Velmi si cením spolupráce Okresní rady prevence s Okresní odbornou radou 
mládeže, která v tomto případě plně splnila svůj účel – preventivní akce pro děti a 
mládež. Stejně tak výborně fungovala spolupráce s Okresní radou hasičských 
soutěžích a její vedoucí Šárkou Reinerovou při zajišťování OZ, rozhodčích i dalších 



organizačních záležitostí. Velké poděkování také patří celému SDH Karlinky, jejichž 
členové za dodržení veškerých protiepidemiologických opatření zabezpečili celý 
průběh nejen obvodového kola hry Plamen, ale také kola okresního.  

Na Krajské kolo Plamen a dorostu postoupila družstva MH Karlinky a Zdislava, 
dorostenky z Karlinek a Hodkovic nad Mohelkou a dorostenci z Karlinek a Radimovic 
(ti bohužel nakonec nepřijeli z důvodu úrazu jednoho závodníka večer před soutěží).  

Bohužel, na Mistrovství republiky se nepodařilo postoupit žádnému družstvu 
z našeho okresu. Soutěž jednotlivců se konala v sobotu 12.6. v Poniklé. Zde se 
našim dorostencům dařilo lépe. Z šesti postupujících na MR Plamen postoupilo pět 
dorostenců z našeho okresu – SDH Vesec (2), Český Dub, Paceřice, Frýdlant. 

O prázdninách již probíhaly hasičské tábory a různá soustředění, které organizovaly 
jednotlivé SDH. Děkuji všem organizátorům, kteří se nenechali odradit všemi 
opatřeními a tábory uskutečnili. 

První víkend v září se konalo školení vedoucích mladých hasičů. Letos se 
uskutečnilo ve sportovním areálu v Českém Dubu. Ve dvou skupinách se školení 
zúčastnilo celkem 123 vedoucích, z toho 31 zcela nových. Jsem moc ráda, že ani 
složitost současné situace neodradila vedoucí od práce s dětmi. 

V září 2020 se také uskutečnilo setkání představitelů SDH, na kterém bylo zvoleno 
nové vedení OSH, tzn. i vedoucí odborných rad. 

Již podruhé jsem se stala vedoucí Odborné rady mládeže okresu Liberec, a tímto 
ještě jednou děkuji za důvěru, které se mi dostalo. V radě mládeže pracuje 13 velmi 
aktivních vedoucích mladých hasičů ze všech tří obvodů okresu, složení rady lze 
najít na stránkách OSH. Ve svých obvodech předávají informace z jednání rady. 
V poslední době to bylo např. upozornění na vydání Dodatků ke Směrnicím hry 
Plamen, možnost zakoupit pro trénink jiné vzduchovky než Slávie, změnu 
v uplatňování pojistky při úrazu, možnost získat peníze na činnost pomocí různých 
dotací a především podzimní příprava obvodových kol ZPV hry Plamen.  

Stále přitom platí nařízení vlády, že se bez omezení mohou scházet kolektivy do 
počtu 20 dětí. Při větším počtu je nutno dodržovat platná nařízení. Přes všechna tato 
opatření pevně doufám, že budeme moci s dětmi sportovat a scházet se tak jako 
dříve, na obzoru je naděje, že dojde k dalšímu rozvolnění při sportování, což by nám 
hodně usnadnilo pořádání soutěží a dalších aktivit s mládeží. 

      

     Vedoucí Odborné rady mládeže OSH Liberec 

     Mgr. Vladimíra Erbanová 

 



Zpráva o činnosti Odborné rady pro historii a muzejnictví OSH Liberec 

 
Vzhledem k pandemii COVID-19 v ČR se rada v roce 2020 sešla jen jednou. 
Plánované úkoly jsme řešili konzultativně prostřednictvím e-mailové korespondence 
nebo telefonní konzultace. 
 
Projednali jsme a zpracovali přehled jubilejních výročí vzniku sborů na rok 2021 do 
přehledné tabulky, kterou jsme předali OSH ke zveřejnění na našich stránkách.   
Hlavní akcí byla příprava „Slavnosti hasičských praporů“, která vzhledem ke covidové 
situaci musela být v roce 2020 zrušena a přesunuta na rok 2021. 
 
 Akce je v současné době v přípravné fázi a je předpoklad , že se uskuteční v sobotu 
16.10.2021 na Šaldově náměstí v Liberci. O akci jsme informovali všechny sbory (35) 
v okrese Liberec, které vlastní hasičské prapory a pozvali je k účasti na slavnosti. To 
je nyní prioritní akcí naší odborné rady. 
 
Koncem roku zpracujeme přehled sborů, které budou mít svá jubilejní výročí v roce 
2022. 
    Vedoucí Odborné rady historie a muzejnictví OSH Liberec 

Karel Boháč 

 

Zpráva o činnosti Odborné rady represe OSH Liberec 

 
 
Odborná rada represe se kvůli koronavirove situaci nescházela. Nicméně se podařilo 
zabezpečit technickou četou na dvě postupové soutěže. 
Zakoupeny byly vozíky na přepravu překážek. 
 
Na Výkonném výboru OSH Liberec bylo dohodnuto, že se na jaře zkontrolují a dají 
dohromady překážky, které vlastní OSH Liberec.  
Další akcí, která se uskuteční 4. 12. 2021 bude cyklické školení velitelů. 
 
 
 
     Vedoucí odborné rady prevence OSH Liberec 

       Pavel Exner 

 

 

 

 

 



Zpráva o činnosti

 

Rada prevence přes nepříznivý vývoj koronavirové
v distančním módu, kdy se domlouvala na své činnosti přes emailovou komunikaci a 
jakmile to šlo tak se i sešla v
úkolech. 
 
Rada prevence letos nepořádala žádný seminář, ani škole
preventistů SH ČMS z důvodu omezujících vládních nařízení
také z důvodu velkých personálních a organizačních 
LK,s kterým rada prevence vždy
Na webových stránkách OSH byly také umístěny aktualizované 
publikace ohledně znalostí potřebných pro Preventisty II. a III., 
včetně testovacího programu na zvládnutí testových otázek.
Předem se dohodla s KORP na pořádání školení pouze pro 
Preventisty III. Školení a semináře pro Preventisty II. bude 
zajišťovat Krajská odborná rada
 
Rada se také rozhodla, že bude
mládeže, při sdílení preventivních materiálů a účastí na akc
děti. Tato spolupráce je
 
Rada také pracuje na vytvoření dvouroll
pro mládež a širokou veřejnost. Prezentací na okresních akcích
zvýšení podvědomí o problematice požární 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

i Okresní odborné rady prevence OSH Liberec

Rada prevence přes nepříznivý vývoj koronavirové situace dokázala fungovat i 
distančním módu, kdy se domlouvala na své činnosti přes emailovou komunikaci a 

jakmile to šlo tak se i sešla v okresní budově v Liberci, kde pracovala na svých 

Rada prevence letos nepořádala žádný seminář, ani školení 
důvodu omezujících vládních nařízení a  

důvodu velkých personálních a organizačních změn u HZS 
kterým rada prevence vždy úspěšně spolupracovala. 

Na webových stránkách OSH byly také umístěny aktualizované 
ě znalostí potřebných pro Preventisty II. a III., 

včetně testovacího programu na zvládnutí testových otázek. 
KORP na pořádání školení pouze pro 

Preventisty III. Školení a semináře pro Preventisty II. bude 
Krajská odborná rada prevence při KSH Lbc. 

Rada se také rozhodla, že bude nově úzce spolupracovat s radou 
mládeže, při sdílení preventivních materiálů a účastí na akcích pro 
děti. Tato spolupráce je hodnocena velice kladně. 

Rada také pracuje na vytvoření dvouroll - banerů pro požární bezpečnost, především 
pro mládež a širokou veřejnost. Prezentací na okresních akcích

vědomí o problematice požární prevence. 

Okresní odborné rady prevence OSH Liberec 

situace dokázala fungovat i 
distančním módu, kdy se domlouvala na své činnosti přes emailovou komunikaci a 

Liberci, kde pracovala na svých 

 

 

 

 

 

ro požární bezpečnost, především 
pro mládež a širokou veřejnost. Prezentací na okresních akcích by přispěly ke 



Vyhodnocení soutěže Požární ochrana očima dětí 2021

Rada prevence se nově chopila 
účastnilo celkem 272 děti z

výtvarných děl a 3 literární díla, vždy podle daných kategorií a jejich umístění.

Účast OORP na okresním kole hry Plamen

 Při nové koncepci fungování rady prevence se dohodla spolupráce s
na okresním kole hry Plamen, kde rada prevence dohodla účast společnosti BESIP, 
kde předvedli svůj program 
děti za úkol řádně vybavit bicykl řádným osvětlením a odrazky, poté si po předání 
dalších informací ohledně bezpečnosti na silnicích zkusili vyplnit rychlý test. Pro 
vedoucí družstev, zde měl tým 
po požití LSD a překážkovou dráhu, tým bezpečnosti dodal věcné ceny pro družstva.

Vyhodnocení soutěže Požární ochrana očima dětí 2021

 
Rada prevence se nově chopila hodnocení okresních kol soutěže POOD, kde se 

účastnilo celkem 272 děti z 3 škol a 19 SDH. Do vyššího kola se poslalo celkem 18 
výtvarných děl a 3 literární díla, vždy podle daných kategorií a jejich umístění.

Účast OORP na okresním kole hry Plamen 

Při nové koncepci fungování rady prevence se dohodla spolupráce s
na okresním kole hry Plamen, kde rada prevence dohodla účast společnosti BESIP, 
kde předvedli svůj program Na kole jen s přilbou, o bezpečnosti na silnicích, kde měli 
děti za úkol řádně vybavit bicykl řádným osvětlením a odrazky, poté si po předání 
dalších informací ohledně bezpečnosti na silnicích zkusili vyplnit rychlý test. Pro 
vedoucí družstev, zde měl tým bezpečnosti připravené brýle simulující stav opilosti, či 

požití LSD a překážkovou dráhu, tým bezpečnosti dodal věcné ceny pro družstva.
 

 

 

Vyhodnocení soutěže Požární ochrana očima dětí 2021 

hodnocení okresních kol soutěže POOD, kde se 
3 škol a 19 SDH. Do vyššího kola se poslalo celkem 18 

výtvarných děl a 3 literární díla, vždy podle daných kategorií a jejich umístění. 

 

Při nové koncepci fungování rady prevence se dohodla spolupráce s OORM 
na okresním kole hry Plamen, kde rada prevence dohodla účast společnosti BESIP, 

přilbou, o bezpečnosti na silnicích, kde měli 
děti za úkol řádně vybavit bicykl řádným osvětlením a odrazky, poté si po předání 
dalších informací ohledně bezpečnosti na silnicích zkusili vyplnit rychlý test. Pro 

bezpečnosti připravené brýle simulující stav opilosti, či 
požití LSD a překážkovou dráhu, tým bezpečnosti dodal věcné ceny pro družstva.  



Daruj krev s dobrovolnými hasiči 

Nově rada prevence vytvořila akci na bezpříspěvkové darování životodárných tekutin. 
Akce probíhala v měsících květen až červen. Kdokoliv, kdo se v tomto termínu 
účastnil darování plné krve či plasmy, měl možnost následně se prokázat kartičkou 
dárce na OSH a měl tak možnost se přidat ke konkrétnímu SDH. 
Vyhodnocení proběhlo ve dvou kategoriích Prvodárci a Dárci, kde se hodnotil počet 
dárců.  
Do akce se zapojilo celkem 29 lidí ze 7 SDH. Proběhlo vyhodnocení a předání cen 
pro první dvě SDH v obou kategoriích. Každý, kdo se účastnil akce, dostal odznáček 
„Kapka krve“ a upomínkovou kartičku, tu převzal zástupci pěti SDH: 
 
Prvodárci: 1. SDH Osečná, 2. SDH Heřmanice 

Dárci:        1. SDH Osečná, 2. SDH Vratislavice n. Nisou, 
                  2. SDH Karlinky  

 

 

  Vedoucí Odborné rady prevence OSH Liberec 

    Vojtěch Malec 

 



 

Kontroly spalinových cest 

Jak často kontrolovat a čistit komín? 
Základními lhůtami pro čištění spotřebiče paliv do 50 kW při celoročním provozu: je 
3x ročně u spotřebiče na pevná paliva, 2x ročně na kapalná paliva a 1x ročně na 
plynná paliva. Jednou za rok je nutno nechat provést kontrolu oprávněnou osobou – 
kominíkem. Zákon umožňuje uživateli provést některé úkony kontroly sám. 

Co může uživatel sám kontrolovat: 
 Stav topidla a kouřovodu – zda nejsou propálené, není popraskané zdivo a 

vydrolené spáry 

 Zda se v blízkosti topidla a kouřovodu nenachází hořlavé předměty 

 Zda je přívodní elektroinstalace ke kotli nepoškozená 

 Stav komínových dvířek a jejich uzávěrů 

 



Zpráva o činnosti Kontrolní a revizní rady OSH Liberec 
Zpráva o výsledcích hospodaření a provádění revizní kontrolní činnosti 

v uplynulém období let 2020. až 2021. 
 
 
Práce OKRR byla zaměřena na všechny oblasti činnosti, na OSH Liberec.: 
 
Oblast členské základny 
1) Kontrolována byla komplexnost, přehlednost a průkaznost vedení členské 

evidence. (nyní každý sbor má své přístupové heslo a hlídá si svou členskou 
základnu sám). 

 
2) Odvod členských příspěvků je pevně stanoven pro daný SDH na každý rok a 
to vždy do 31. ledna daného roku. Jednotlivé sbory své povinnosti, včasného 
placení členských příspěvků (až na malé výkyvy) řádně plní. Nutno konstatovat, že 
zaplacení členských příspěvků je vázáno na pojištění členů SDH a v případě 
pozdního zaplacení riskuje sbor neproplacení pojistné události.  

 
3) Odvod členských příspěvků na SH ČMS byl proveden vždy řádně a včas. 
 
4)  Evidence okrsků a funkcionářů okrsků.  OSH Liberec má ve své působnosti a 

evidenci celkem 13 okrsků SDH.  
 
 Oblast činnosti volených orgánů 
1) Registry funkcionářů VV OSH jsou řádně vedeny, včetně změn, které jsou 

prováděny na návrh odborných rad a odsouhlaseny VV OSH.  
 
2) Dokumentace z jednání volených orgánů. - (plány práce, zápisy, usnesení a 

jejich plnění), jsou řádně vedeny v knihách. Z těch se poté pořizují přepisy - 
elektronickou cestou.  
 

3) Dokumentace ze shromáždění delegátů a představitelů SDH je vedena - včetně 
všech zápisů z jednáních a ty jsou řádně vedeny a zakládány.  
 
Oblast činnosti odborných rad 
1) Registr členů odborných rad a prezence účasti na zasedáních je a byla řádně 

vedena stejným a zaběhlým způsobem, jako u výkonného výboru OSH. 
(zápisová kniha na OSH). 
 

2)  Zápisy z jednání odborných rad, jejich plány činnosti, plnění a realizace 
projednávaných úkolů byli a jsou řádně vedeny v zápisových knihách. Z jednání 
jsou též pořizovány přepisy.  
 
 Oblast práce s mládeží 
1) Evidence členské základny mládeže je řádně vedena, je komplexní a 

přehledná.  
 

2) Evidence vedoucích mládeže, včetně kvalifikace a odborné přípravy je vedena 
řádně a to formou registračních listů kolektivu mladých hasičů.  
 



Oblast ekonomická 
1)  Zpracování rozpočtu OSH a hodnocení jeho plnění. 
 Čerpání rozpočtu v každém daném roce odpovídal a odpovídá schváleným 
záměrům jak v oblasti nákladů, tak v oblasti výnosů.  
 
2) Průběžné vedení finančního (pokladního) deníku a další dokumentace. (kniha 
závazků a pohledávek, kniha zásob apod.). Dokumentace je řádně vedena.  
3) Vedení prvotních účetních dokladů - (paragony, příjmové a výdajové doklady, 
cestovní příkazy a náhrady, atd.). Dokumentace je řádně vedena.  
 
4) Soulad fyzického stavu pokladny a bankovních účtů s aktuálními údaji 
finančního (pokladního) deníku. Stav pokladny a bankovních účtů odpovídá 
částkám uváděných ve finančním či pokladním deníku.  

 
5) Formální úplnost účetních dokladů, včetně příslušných podpisů.  
Kontrolní a revizní rada konstatuje, že účetní doklady včetně prvotních, jsou 
zaevidovány a vedeny řádným způsobem.  
 
6) Inventarizace celého majetku na OSH Liberec je prováděna řádným 
způsobem pravidelně každý rok jmenovanou a výkonným výborem schválenou 
inventarizační komisí. Kontrola probíhá v souladu se Směrnicemi a Metodickými 
pokyny SH ČMS.  
Nutno konstatovat, že s majetkem OSH se v rámci možností zachází 
hospodárně a šetrně.  
Již nefunkční majetek určený k likvidaci musí určit a schválit VV OSH. Ten je poté 
podle platných směrnic zlikvidován a odepsán.  
 
7) Daňová přiznání jsou pravidelně, vždy každým rokem řádně podána na 

finanční 
úřad v Liberci do stanoveného termínu. Termín máme přes daňovou a finanční 
poradkyni do poloviny roku (června).  

 
8) Včasné, kompletní a úplné účtování dotací. Žádosti o dotace byly podávány 
především na hasičské soutěže, případně na další akce související s požární 
ochranou. Jsou to např. Okresní kolo v požárním Sportu, Plamen, Krajská soutěž 
mužů a žen v požárním sportu, Krajské kolo mládeže a další.  
Dotace byly a jsou, vždy řádně v daném termínu, plně zúčtovány.  
 
 

Předseda Okresní kontrolní a revizní rady 
František Malý 

 

 

 

 

 



Zpráva Odborné rady hasičských soutěží OSH Liberec 

 

Vážení přátelé, hasiči a hasičky, máme za sebou nelehké období, my se ale nevzdali 
a pilně pracovali. V září 2020 byla OORHS obohacena o nové členy. Rada poté 
zvolila novou vedoucí. 
 
Na podzim 2020 proběhlo jen něco málo soutěží a poté nám vše zhatil virus a s ním 
spojená vládní opatření, rada ovšem pracovala i přes všechna opatření. Sešli jsme 
se na online schůzce a komunikovali přes emaily a SMS zprávy. 
V prosinci jsme převzali novou přenosnou motorovou stříhačku FOX 4, která byla 
pořízena do každého okresu našeho kraje. FOX 4 převzal do svého opatrování Sbor 
dobrovolných hasičů z Karlinek, který se stará, aby bylo vše v pořádku, byli řádně 
proškoleni a zaučují další strojníky. Přenosná motorová stříkačka FOX 4 je určena na 
postupové soutěže a na soutěže pořádané OSH Liberec, ovládání je velmi 
jednoduché a zvládne to každý strojník či strojnice, nebojte se ji vyzkoušet a věřím, 
že v dalším ročníku soutěže Pohár starostky OSH už na ni poběží velké množství 
soutěžních kolektivů. 
 
Díky opatřením jsme nemohli uspořádat pravidelné školení rozhodčích. Rozhodčí se 
vzdělávali samostudiem. Nové rozhodčí nemáme a ti stávající mohli své znalosti 
oprášit na jarních sportovních přípravách. 
 
Na jaře 2021, kdy se začala postupně rozvolňovat vládní opatření, nám bylo 
umožněno začít pořádat soutěže pro děti i dospělé. Vše probíhalo v duchu 
sportovních příprav a za dodržování opatření, která byla nařízena. 
 
Uspořádali jsme Obvodové kolo hry Plamen a Okresní kolo hry Plamen na městském 
stadionu v Liberci a na hřišti SDH Karlinky, soutěžní kolektivy přijížděly postupně a 
po splnění disciplín na obou sportovištích odjížděly domů. Obdobně probíhalo i 
Okresní a krajské kolo v Požárním sportu, které také pořádalo OSH Liberec na 
městském stadionu. Rozeběhly se také soutěžní ligy. Bohužel některé soutěže byly 
zrušeny a některé přeloženy na podzim. 
Podzim je velmi nabitý, čekají nás mládežnické soutěže, kde závodníci prověří své 
znalosti v požární všestrannosti, čekají nás také Jablonecké haly dospělých, dorostu, 
mladších a starších žáků. Vše zakončí tradiční soutěž O předvánočního kapra ve 
Vratislavicích nad Nisou. 
Proběhla soutěž Pohár starostky OSH, kterou pro letošní rok uspořádalo SDH 
Frýdlant, zde si mohly soutěžní kolektivy vyzkoušet naši okresní přenosnou 
motorovou stříkačku FOX 4. 
 
Dovolte mi PODĚKOVAT všem, kteří se i přes všechna úskalí tohoto nelehkého 
období nevzdali a pracují. Děkuji všem, kteří se podíleli na jarních přípravách, ať už 
to byla technická četa, sbor rozhodčích a všichni, kdo organizačně přispěli, aby vše 
probíhalo jak má. Děkuji soutěžícím, že se nevzali a dál s velkým nasazením závodí, 
protože pokud nebude závodníků, nebudou soutěže a nechceme dopustit, abychom 
upadli v zapomnění. 
 

Vedoucí odborné rady hasičských soutěží OSH Liberec 
Šárka Rainerová 



NEJVÝZNAMNĚJŠÍ REPUBLIKOVÉ SOUTĚŽE 

Mistrovství ČR ve vyprošťování přiblížilo divákům práci hasičů během zásahu 

V sobotu 25. září mohli návštěvníci na Výstavišti v Praze–Holešovicích vidět např. 
pomačkaný vrak osobního auta a uvnitř zraněnou ženu. Podobné scénáře musela 
řešit čtyřčlenná družstva na VI. mistrovství ČR JSDHO ve vyprošťování u 
dopravních nehod. Společně s mistrovstvím probíhal i XXVII. memoriál Františka 
Kohouta. Úkolem velitelů družstev bylo bezpečně, efektivně a rychle vyprostit osobu 
pomocí hydraulických rozpínáků a nůžek a poskytnout jí před lékařskou první pomoc. 
Týmy měly na vyřešení situace, které mají simulovat reálné podmínky při dopravních 
nehodách, časový limit 20 minut. Rozhodčí hodnotili taktiku zásahu, techniku i úroveň 
první pomoci. Soutěž ve vyprošťování je co nejblíže reálnému zásahu, jde v ní 
zejména o zhodnocení celé situace a o zručnost a rozvahu zasahujících hasičů. 

S náročným zadáním si nejlépe poradil tým z Velešína z Jihočeského kraje, kteří 
získali v celkovém součtu 425 bodů, druhé místo získalo družstvo z Frýdlantu 
z Libereckého kraje se 350 body a jako třetí se umístila jednotka ze Zbirohu 
v Plzeňském kraji s celkovým ziskem 306 bodů. Patrik Chumlen z vítězné jednotky 
z Velešína potvrdil před začátkem mírnou nervozitu: „Když jsme byli před startem 
v izolaci, tak jsme byli v obavách, co může nastat, ale když jsme vyběhli ze stanu tak 
stres opadl a hned jsme věděli, jak postupovat. Měli jsme jedno vozidlo na střeše, 
druhé vozidlo na něm a z boku byla pevná překážka, takže jsme vyprošťovali kufrem. 
Na soutěž jsme se připravovali od června, tréninky probíhaly dvakrát týdně až do 
posledního týdne před soutěží.“ 

 

 



XVI. Mistrovství ČR záchranných psů 10. – 12. 9. 2021 

Ve dnech 10. – 12. 9. 2021 probíhalo v Libereckém kraji v okolí Starých Splavů, 
Mimoně a Ralska XVI. Mistrovství ČR záchranných psů, psovodů složek 
IZS. Pořadatelem bylo Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska ve spolupráci s 
Ministerstvem vnitra – generálním ředitelstvím Hasičského záchranného sboru ČR. 
Soutěžními disciplínami byla soutěž jednotlivců v sutinovém a plošném vyhledávání, 
a to jak v noci, tak ve dne. Dále pak soutěž družstev v terénu, který svou specifikou 
mohl být pro vyhledávání sutinové tak plošné, nebo kombinace obojího. 

Náročná noční etapa vyhledávání v sobotu ráno plynule navázala na etapu denní, 
ta však byla náhle ukončena před osmou hodinou z důvodu požadované součinnosti 
od Policie ČR při pátrání po pohřešované osobě v Jilemnici na Semilsku. Po domluvě 
složek IZS neprodleně vyjelo na místo události celkem 16 kynologů a spolu s hasiči a 
policií se zapojili do hledání. Hledání mělo dobrý konec, pohřešovaná osoba byla 
nalezena. 

Plošné vyhledání: 

1. Romana Hübnerová se psem plemene německý ovčák Aeros Zlaparo, Městská 
Policie hl. m. Prahy, 2. Ladislav Červený se psem plemene Německý ohař Argo vín 
Schwabenitz, SZBK ČR, 3. Markéta Ambrožová se psem plemene krátkosrstá 
kolie Galenit Leneli, SH ČMS (JSDHO a SDH Hejnice) 

Sutinové vyhledání: 

1. Šárka Chmelová s křížencem Paxi, Městská Policie hl. m. Prahy, 2. Veronika 
Čejková se psem labradorský retrívr Aerlig Torben Sannir Rydgadur, SH ČMS (SDH 
Horní Bříza), 3. Sabina Hošková se psem Daichi Diego dai Muratori, KZJ ČR 

Družstva: 

1. Městská Policie hl. m. Prahy, 2. SH ČMS, 3. Svaz záchranných brigád kynologů 
ČR 

Celé mistrovství skvěle připravila a organizovala družstva psovodů JSDHO a 
SDH Hejnice, spolu s dalšími družstvy. Při samotném průběhu vypomáhali 
členové JSDHO a SDH z Libereckého kraje. 

 



 

 

 

 

 



Mistrovství České republiky dobrovolných hasičů v disciplínách TFA (Toughest 
Firefighter Alive – Nejtvrdší hasič přežije) se konalo 28. srpna 2021 na 

svitavském náměstí Míru. Pro dobrovolné hasičky to bylo vůbec poprvé, kdy se 
mohly MČR účastnit. 

V kategorii mužů do 34 let (včetně) se povedlo s časem 4:18.86 setin 
zvítězit Michalu Skřivánkovi z SDH Rohatec, na místě druhém se umístil Ondřej 
Rybníkář z SDH Blatnice pod Svatým Antonínkem a na třetí pozici skončil Marek 
Zecha z SDH Vranová Lhota. Mezi muži nad 35 let se s časem 4:28.87 setin nejvíce 
zadařilo Tomášovi Mácovi z SDH Brno – Slatina, titul vicemistra republiky 
získal Antonín Rendl z SDH Česká Kubice a pro bronzovou medaili si 
doběhl Zdeněk Janoš z SDH Hať. 

V soutěži družstev se mistry republiky stali dobrovolní hasiči z Krajského sdružení 
hasičů (KSH) Jihomoravského kraje, titul vicemistrů si odváží KSH 
Moravskoslezského kraje a titul druhých vicemistrů sportovci z KSH Jihočeského 
kraje. 

Pro ženy – dobrovolné hasičky byla účast na MČR v TFA premiérou. Všem 
závodnicím se povedlo na trati podat více než úctyhodné výkony, za což byly 
odměněny velkou podporou ze strany přítomného publika. Titul mistryně 
republiky a nejtvrdší hasičky si odvezla Michaela Honsová z SDH Petrůvky, na 
stříbrnou medailovou pozici dosáhla Eliška Vrbová z SDH Cítoliby, bronz 
získala Kateřina Vodičková z SDH Rokytnice nad Rokytnou. 

 

 

 



Mistrovství ČR v běhu na 100 m s překážkami zná své vítěze 

Mistrovský „marathón“ v požárním sportu pokračoval v sobotu 21. srpna v Ostravě–
Nové Vsi. Nové Hasičské cvičiště hostilo Mistrovství České republiky v běhu na 
100 m s překážkami. Celkem se na start postavilo 96 závodnic a 77 závodníků.   

Kategorii žen ovládly sportovkyně z reprezentačních týmů dorostenek a žen. Mistryní 
republiky se stala Kamila Bartošková z SDH Horní Cerekev s časem 16,61s, druhé 
místo získala Lenka Šestáková z SDH Ledenice (16,89s) a pro třetí místo si 
doběhla Karolina Vyvialová z SDH Karviná–Hranice v čase 25,89s. Na čtvrtém až 
šestém místě se umístily Dana Butulová z SDH Poniklá, Kateřina 
Borovičková z SDH Morkovice a Vendula Jílková z SDH Bludov. 

V kategorii mužů byl velkým favoritem Daniel Klvaňa z SDH Oznice, který je 
v současné době i držitelem světového rekordu v této disciplíně (14,70s), a svou roli 
zcela potvrdil. Už v základním kole se jako jediný dostal s časem 15,75s pod 16,00s, 
ve finále svůj pokus ještě zlepšil a posunul ho na hranici 15,06s. Na druhé místo se 
dostal Filip Páral z SDH Bořitov (18,75s) a třetí místo získal Lukáš Kroupa z SDH 
Pardubice-Polabiny (18,86s). Na čtvrtém až šestém místě finálovou trojici 
doplnili Lukáš Flégr z SDH Skuteč, Jakub Michalski z SDH Karviná-Hranice 
a Richard Svačina z SDH Michálkovice. 

 

 

 

 



O vítězkách SDH Bludov na Mistrovství ČR dorostu rozhodly požární útoky 

Mistrovství České republiky dorostu v požárním sportu se po nucené pauze 
vrátilo na atletický stadion, tentokrát do Zábřehu na Moravě. Mistrovství 
s ohledem na hygienická opatření bylo rozděleno na soutěžní dny pro 
dorostenky, dorostence a jednotlivce. Do sobotního sportovního klání se 
zapojilo více než 110 závodnic. 

Samotné závody odstartovaly štafetami na 4x 100 metrů s překážkami. Závodnice 
musely překonat okno, atletickou překážku, napojit hadicové vedení a v posledním 
úseku přenést hasicí přístroj. Vítězkami štafet se staly dorostenky z SDH 
Úněšov (Plzeňský kraj), s časem 61,51s. Závody pokračovaly během na 100 m 
s překážkami, ve kterém se sčítaly časy pěti nejlepších závodnic. V této disciplíně 
se opět nejvíce dařilo družstvu z SDH Úněšov. 

Součástí závodů byl i písemný test hasičských a záchranářských vědomostí, 
který ovšem nedopadl úplně nejlépe pro řadu týmů. O konečném vítězi musela 
rozhodnout poslední disciplína – požární útok. V tomto závodě všechny překvapily 
závodnice z SDH Bludov, které vybojovaly první místo s časem 27,73s. 
Reprezentantky se po skončení této disciplíny mohly začít radovat i z toho, že jim 
tento úspěch zajistil i celkové prvenství. V konečném součtu je na druhém místě 
doplnily dorostenky z SDH Tuhaň (Středočeský kraj), na třetím sítě se umístily 
závodnice z SDH Úněšov. 

 

Mistrovství ČR hry Plamen otevřely závody ve štafetách 

Po dvouleté pauze se vítězové krajských kol opět sešli na Mistrovství ČR hry 
Plamen, tentokrát na atletickém stadionu v Jihlavě. Celkem se na startovní čáru 
postavilo 15 družstev. 

Na všech přítomných bylo patrné, že jim soutěžení v loňském roce opravdu chybělo, 
a možnost potkat se svými soupeři z ostatních týmů jim dodalo potřebnou energii do 
samotného závodu. Jejich motivaci ocenili při slavnostním zahájení i přítomní 
pozvaní hosté, zejména hejtman Kraje Vysočina, Vítězslav Schrek, náměstek 
primátorky statutárního města Jihlava, Martin Laštovička nebo ředitel HZS Kraje 
Vysočina, plk. Jiří Němec. Mladé hasiče pozdravil také starosta SH ČMS Jan 
Slámečka. 

Sportovní klání odstartovala štafeta 4x60 metrů. V této disciplíně závodníci 
překonávají kladinu, bariéru nebo břevno, přenášejí hasicí přístroj a v posledním 
úseku zapojují hadice do rozdělovače. Všechny týmy se velice snažily a výkony mezi 
nimi byly tak vyrovnané, že na druhém místě se sešly dvě štafety s absolutně 
stejným časem (39,09s), shodou okolností obě byly z SDH Bludov (Olomoucký 
kraj). Třetí skončilo družstvo SDH Horní Hradiště (Plzeňský kraj) s časem 40,41s. 
První pozici ovládlo SDH Zderaz (Pardubický kraj) s časem 38,79s. 

Druhou disciplínou byla štafeta dvojic. Na prvním místě se umístilo družstvo SDH 
Bludov (Olomoucký kraj) s časem 47,98s, druhou příčku obsadili závodníci z SDH 
Hájov (Moravskoslezský kraj) v čase 49,39s a třetí pozici získalo družstvo SDH 
Horní Hradiště (Plzeňský kraj) 49,81s. 

 



MČR v klasických disciplínách CTIF 2021 - výsledky 

V neděli 26. 9. 2021 se na stadionu ve Dvoře Králové nad Labem sešlo 16 družstev 
aby poměřili své sílý v klasických disciplínách CTIF. 

Nad MČR převzali záštitu hejtman Královéhradeckého kraje Mgr. Martin Červíček, 
brig. gen. v. v. a krajský ředitel HZS Královehradeckého kraje plk. Ing. David Pouč. 
Delegaci SH ČMS zastupovala starostka sdružení Ing. Monika Němečková, 
náměstek straostky SH ČMS Josef Bidmon, krajský starosta Královehradeckého 
kraje Ivan Kraus, a za aktiv zasloužilých hasičů byl přítomen Josef Netík. 

 Mistry republiky v klasických disciplínách CTIF se stali: 

Muži A (do 30 let): SDH Frýdek 

Muži B (nad 30 let): SDH Chlumec nad Cidlinou 

Ženy A (do 30 let): SDH Písková Lhota 

Ženy B (nad 30 let): SDH Velké Meziříčí 

Muži B profi: HZS Královéhradeckého kraje 

Absolutní vítězky: SDH Písková Lhota 

Absolutní vítěz muži: HZS Královéhradeckého kraje 

Součástí slavnostního vyhodnocení mistrovství bylo také vyhlášení celkových 
výsledků Ligy CTIF 2021, Liga se skládala ze tří závodů, které se postupně 
uskutečnily ve Vlčnově, Praze a Velkém Meziříčí. Vítězi se v kategorii mužů stal  tým 
HZS Královéhradeckého kraje a kategorii žen zvítězilo družstvo SDH Nová Paka. 

 

 



Železná žena 

Disciplíny TFA jsou někdy nazývány jako soutěže pro otrlé borce. Soutěž TFA jejíž 
název pochází z anglického Toughest Firefighter Alive se volně překládá jako 
nejtvrdší hasič přežije. Je to jedna z nejextrémnějších sportovních soutěží, 
simulujících zátěž při reálním zásahu. 

Okres Liberec a JPO Turnov jejíž je členem v této soutěži úspěšně reprezentuje 
Pavlína Dlasková Hoření, který je dlouholetou vedoucí mladých hasičů SDH 
Příšovice. Soutěží v kategorii 30+. 

Závodit začínala v roce 2019, její první start proběhl v Rychnově nad Nisou. Později 
přibyly soutěže například v Chudenicích a Bělči – ze všech tří si odvezla prvenství. 
Ve Velkém Poříčí na soutěži pořádané HZS obsadila místo třetí stejně jako ve 
Valdicích u Jičína, na FCC Velké Poříčí získala stříbrnou medaili. V letošním roce 
startuje ve Středočeské lize TFA. V ní je zatím na prvním místě. Letos mě ještě 
čekají starty v Říčanech, Březnici, Vlašimi a Plchově. TFA, je velmi náročný sport a 
samozřejmě pro ženy tím více. Jsou nemalé nároky na sílu a jejich rozložení při 
závodě, výdrž a zejména psychiku. Pokaždé, kdy jedu na soutěž si v klidu trat a 
promítám si průběh jednotlivých disciplín. Je to vždy skoro stejné, zapojení 2 hadic B, 
roztažení 40 metrů, balení 20 metrů hadice B daným způsobem, hammer box 20 ran 
palicí nahorů a dolů, přenos 2 dvacetikilových kanystrů na danou vzdálenost, 
transport figuríny, která má 50 kilogramů a někde dokonce sedmdesát. Postavení 
žebříku, výlez na lešení, vytažení hadice B, průlez tunelem s kanystrem a nakonec 
třímetrová bariéra, my ženy máme žebřík a seskok dolů Disciplíny mohou být různě 
sestavené, ale v Lize je to stejné, “ uvedla Pavlína. Co se týká vybavení, ústroj si 
půjčuje v JPO Turnov, sama si platí startovné i dopravu. 

Má nesmírnou radost z každé soutěže, z toho, že se dokázala vyrovnat s náročnými 
disciplínami a že síly nevypověděly službu. „Možná to zní sobecky, ale těší mě, když 
za sebou nechám mladší kategorii. Jsem spokojená v naší TFA rodince, 
podporujeme se navzájem,“ připomněla. „Disciplíny jsou náročné. Proto je nutné se k 
nim postavit čelem, bojovat a nevzdat se. Ano, jsem nervózní, když si navlékám 
zásahový oděv, helmu. Když přičtu dýchací přístroj na zádech, jsem o více jak dvacet 
kilo těžší. Několikrát se nedechnu a vydechnu a jdu na to. Těší mě, že se mohu 
rovnat s dívkami o 20 let mladšími, „ připomněla. 

Za Liberecký kraj v disciplínách TFA v současnosti závodí kromě Pavlíny další hasiči, 
Vladimír Židlický, Marie Tarantová, Dominik Matouš, Michal Fabián a také někteří 
členové SDH Bělá u Turnova. Všichni za sebou už mají start na MR v disciplínách 
TFA. 

 

 

 



 

Pavlína Dlasková Hoření 

 

 

 

 



Slavnost hasičských praporů 
 

V sobotu 16.10.2021 v 10 00 hodin se uskutečnila největší akce dobrovolných hasičů 
okresu Liberec v tomto roce. Účelem bylo poděkovat veřejně dobrovolných hasičům 
za nejen stálou připravenost na pomoc při mimořádných událostech (požáry, 
povodně apod.) ale také za jejich pomoc obcím a společnosti v uplynulém období v 
boji s covidem. V té době hasičské jednotky a sbory pomáhaly s distribucí 
ochranných roušek, prováděly plošnou desinfekci veřejných prostor a pomáhaly 
zejména obcím při dalších akcích souvisejících s bojem proti Covid – 19. 
Při této příležitosti byly představeny prapory jednotlivých sborů dobrovolných hasičů 
z okresu Liberec, kterých je více než třicet. 
Úderem desáté hodiny proběhl nástup hasičských praporů před libereckou radnici. 
Po státní hymně přivítal účastníky Karel Boháč, vedoucí odborné rady historie a 
muzejnictví při OSH v Liberci. 
Představil hosty, kterými byli : 
náměstek hejtmana Libereckého kraje Jan Sviták, senátor Michael Canov, ředitel 
HZS Libereckého kraje Jan Hadrbolec, ředitel ÚO HZS v Liberci Tomáš Erban, 
primátor Města Liberec Jaroslav Zámečník, starostka Krajského sdružení hasičů 
Libereckého kraje Jiřina Brychcí, starostka OSH v Liberci Renata Šimíková, čestný 
starosta OSH Semily Miloslav Miksánek.  
Karel Boháč v úvodním slově připomněl, že na okrese Liberec je v současné době 96 
SDH s 3 800 členy, z toho počtu pětinu členů tvoří ženy. V rámci okresu pracuje 
1250 mladých hasičů s 200 vedoucími a instruktory. Představil zúčastněné sbory. 
Nejmladší členové SDH Liberec – Vesec z přípravky předvedli ukázku hašení požáru 
džberovou stříkačkou při netradiční scénce. 
Členům sborů a jednotek, kteří dorazili na slavnost v doprovodu hasičských praporů, 
byla předána poděkování za dlouholetou aktivní činnost. Hasičské prapory byly 
dekorovány pamětními stuhami.  
 
„Těšil jsem se na akci tak, že jsem nechtíc předběhl u mikrofonu pana primátora,“ 
sdělil s úsměvem senátor Michael Canov „Jste bez nadsázky krví obcí, fandím vaší 
práci a zejména si vážím výchovy mládeže. Prapory, které nyní prezentujete, jsou 
skutečná umělecká díla.“ Náměstek hejtmana Jan Sviták konstatoval, že hasiči jsou 
významným spolkem také v oblasti kulturní a společenské činnosti v obcích. Ředitel 
HZS Libereckého kraje Jan Hadrbolec zdůraznil, že pro obce a pro HZS jsou 
dobrovolní hasiči spolehlivými a obětavými pomocníky. 
Primátor statutárního města Liberec Jaroslav Zámečník pozdravil přítomné hasiče a 
připomněl, že jde o hrdou přehlídku hasičů, kteří dbají o bezpečnost a upřímně jim 
poděkoval za jejich práci. Poděkování hasičům se dostalo rovněž od dalších 
přítomných hostů. “Výrazný dík patří Karlu Boháčovi, který je duchovním otcem této 
akce, která je prezentací tradic,“ uvedli unisono Jiřina Brychcí, Renata Šimíková a 
Miloslav Miksánek. 
Jedinečná akce se neobešla bez účasti široké veřejnosti. Prapory a přítomnou 
hasičskou techniku si občané mohli prohlédnout. 
„ K nejstarším sborům na okrese, které si letos připomněly významná výročí, jsou 
například Hodkovice nad Mohelkou, Vesec, Český Dub, Křižany, Dlouhý Most, 
Hrádek nad Nisou, Bílý Kostel a další, „doplnil Karel Boháč. „Nejstarší hasičský 
prapor mají hasiči ze Světlé pod Ještědem, pochází z roku 1929.“ 
Slavnost byla ukončena slavnostním defilé hasičských praporů a hasičů. 
 



 

 
 

 
 
 
 



 
 
 

 
 
 
 
 



 
 
 
 
 

Sedmý ročník festivalu Open House Praha 2021 měl letos na programu také 
komentovanou prohlídku Hasičského domu na Vinohradech. Spolu s organizátory 
akce se prezentace „prvního pražského mrakodrapu“ 7. srpna 2021 ujali Ivan Jirota a 
Josef Nitra. Těžko by se našel někdo, kdo o této budově ví více než oni dva. 

 

Před desátou hodinou před domem č. 45 v Římské ulici už stála dlouhá fronta 
zájemců, aby si v prostoru recepce vyslechla, že objekt byl vystavěn před 92 lety a 
byl tehdy nejvyšší obytnou stavbou v Praze. Pak už každou půlhodinu si kolem 
dvaceti až třiceti zájemců mělo možnost prohlédnout základní kameny, z nichž první 
byl položen 28. září 1928. Někteří měli jen zájem o prohlídku místního pivovaru nebo 
si výtahem vyjeli na atraktivní podívanou z terasy, která je jinak pro veřejnost 
uzavřena. I tak hasičským centrem za celý den prošlo více než pět stovek 
návštěvníků. Ti největší fandové historie a architektury si i pozorně zapisovali 
poznámky z několikaminutové exkurze dějinami Hasičského domu z úst průvodce 
Pepy Nitry, který odpověděl i na mnohé zvídavé otázky. Velký zájem byl i o psanou 
letákovou formu s historickými fotografiemi, kterou připravil Ivo Havlík. 

 
 
 



 
 
 

 
 

 Jedny noviny ve dvou podobách – tištěné na papíře a v elektronické podobě 
  
Předplatné je jedinou možností jak získat kompletní obsah novinového vydání, 
protože Hasičské noviny v tištěné (papírové) podobě jsou dodávány výhradně a jen 
předplatitelům v rámci celé České republiky (na dotaz je možno zajistit i zasílání 
tištěných Hasičských novin také na zahraniční adresu) Nenajdete je tedy na pultech 
novinových stánků, nejsou v nabídce prodejen periodického tisku. Pokud Hasičské 
noviny ještě neznáte, můžete níže požádat o zaslání ukázkového „papírového“ 
vydání novin nebo si zobrazit soubor PDF s jedním ukázkovým novinovým vydáním z 
našeho archivu. Starší novinová vydání naleznete i v odkazu Hasičská badatelna 
(kde je zatím k dispozici archiv vydaných novin za minulé dva roky).  Obsah tištěného 
a elektronického vydání Hasičských novin je totožný – identický. Jedná se vždy o 
konkrétní vydání novin, které se ke čtenářům dostává buď v tištěné nebe 
elektronické formě, na papíře nebo je obsahem souboru PDF (uloženém na webu 
Hasičských novin a pro předplatitele zobrazitelném na monitoru počítače nebo 
displeji mobilního telefonu). Můžete si objednat jen papírové vydání, nebo jen 
elektronické vydání. Můžete si pochopitelně objednat předplatné obou forem – 
tištěného i elektronického vydání.    
  
Jak předplatné funguje? 
  
Tištěné vydání: cena 499,-Kč za 24 vydání Hasičských novin (tištěná, papírová 
forma) 
  
Po zaplacení předplatného na „papírové“ tištěné vydání Hasičských novin (kdykoli 
v průběhu roku) vám začneme posílat poštou Hasičské noviny od čísla, které 
následuje bezprostředně po zaplacení předplatného. Noviny vám budou doručovány 
prostřednictvím České pošty s.p. zabalené do ochranné průhledné fólie. Předplatné 
je vždy v rámci konkrétního kalendářního roku (příklad: přihlásíte se k předplatnému 
v květnu 2021 – vaše předplatné bude pro zbývající měsíce roku 2021). 
  
Elektronické vydání: cena 199,-Kč za 24 vydání Hasičských novin (soubor 
PDF)  
  
Po zaplacení předplatného na elektronické vydání vaši e-mailovou adresu vložíme do 
databáze ověřených adres předplatitelů na našem webu. Po 48 hodinách od 
zaplacení předplatného pro elektronické vydání Hasičských novin se na těchto 
webových stranách Hasičských novin   přihlásíte vaší e-mailovou adresou. Systém 
vás vyzve, abyste si vytvořili heslo. Učiňte tak bez obav. Toto heslo pak budete 
používat, kdykoli se budete přihlašovat do sekce, která vám umožní číst Hasičské 
noviny v elektronické  podobě. Heslo bude jedinečné  a známé pouze Vám. Platnost 



hesla je 12 měsíců. Díky němu budete mít přístup k 24 vydáním Hasičských novin. 
K elektronickému předplatnému se můžete přihlásit kdykoli během roku (příklad: 
přihlásíte se k předplatnému v květnu 2021 – vaše předplatné bude platné od května 
2021 do května 2022). 
  
Plátce předplatného versus odběratel 
  
 Plátce předplatného může být jiný než odběratel (příklad : obecní úřad se rozhodne, 
že pro své dobrovolné hasiče objedná – zaplatí předplatné Hasičských novin. V tom 
případě je plátce předplatného obec. My pošleme Hasičské noviny na adresy, na 
které si bude plátce předplatného přát.   To stejné platí, pokud by obec zaplatila svým 
hasičům předplatné elektronického vydání Hasičských novin. Plátce předplatného 
zaplatí –  pro tištěné vydání uvede poštovní adresu odběratele, pro elektronické 
vydání e-mailovou adresu odběratele. Všechno ostatní je na nás.   
  
Další informace o předplatném můžete získat i na 
telefonu: 774 862 150 nebo e-.mailu: hasici@hasicisro.cz. Nebojte se nám 
napsat či zavolat, pokud byste něčemu nerozuměli. 
  
 Ceny předplatného Hasičských novin pro rok 2022 nezvyšujeme  
Vážení čtenáři a příznivci Hasičských novin, dovolte mi, abych vás pozdravil za celou 
redakci a popřál vám příjemné a klidné podzimní dny. Již nyní pracujeme na oslovení 
našich předplatitelů pro rok 2022. V příštím roce chystáme opět 24 vydání 
Hasičských novin, které od letošního roku můžete číst v tištěné i elektronické 
podobě. Pro příští rok nechystáme žádné zvýšení předplatného ani u jedné ze 
zmíněných forem novinových vydání. Těší nás vaše důvěra a věříme, že zůstanete 
našimi předplatiteli i v příštím roce. Pokud nejste našimi předplatiteli a chcete se stát 
odběrateli Hasičských novin, s důvěrou se na nás obraťte. Kontakty najdete na 
našem webu, facebooku nebo v novinové tiráži. V příštím roce vstoupí Hasičské 
noviny již do 33. ročníku. Taková tradice nás zavazuje k další práci, aby i nadále byly 
Hasičské noviny zdrojem zajímavých informací o hasičích a pro hasiče. 
 
Děkujeme za Váš zájem o Hasičské noviny! 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Zpravodaj z podkladů OSH sestavila V. Nutilová 
Další informace ze zdroje: www.dh.cz 

 


